

<u>بيان صحفي:</u>

الدوحة: 11 مايو 2025

بيان صحفى من الدولي الإسلامي

وكالة موديز تثبّت تصنيف الدولي الإسلامي عند درجة (A2/Prime-1) مع نظرة مستقبلية مستقرة د. الشيبي: التصنيف يعكس قوة مركزنا المالي واستمرار ربحيتنا وكفاءتنا التشغيلية العالية

أكدت وكالة "موديز" للتصنيف الائتماني تصنيفها للدولي الإسلامي عند درجة (A2/Prime-1)، مع نظرة مستقبلية مستقرة، مشيرة إلى أن هذا التصنيف يعكس استمرارية الأداء القوي للبنك.

وفي تقريرها الصادر مؤخراً حول تصنيف البنك، أوضحت موديز أن تأكيد التصنيف جاء مدفوعاً بربحية قوية للبنك بنهاية عام 2024، مما يعكس حكمة عالية في إدارة الموارد وتحقيق العوائد.

كما أشارت الوكالة إلى أن الدولي الإسلامي يتمتع بمتانة مركزه المالي، ومرونة ملفه التمويلي، ويحتفظ بمستويات قوية من رأس المال، إلى جانب مستويات سيولة مرتفعة، كما أن ما يزيد من قوة مركز البنك هو الاحتمال الكبير للدعم الحكومي إن لزم الأمر.

وأكدت موديز أن النظرة المستقبلية المستقرة لتصنيفات البنك طويلة الأجل تُوازن بين التوقعات باستمرار استقرار الربحية واحتياطات رأس المال والسيولة المرتفعة، وبين بعض الضغوط المتوقعة على جودة الأصول نتيجة لنسبة التمويل غير المنتظم، التي استقرت عند نسبة 3.0% بنهاية 2024.

و صرّح د. عبد الباسط أحمد الشيبي، الرئيس التنفيذي للدولي الإسلامي تعليقاً على تثبيت موديز لتصنيف البنك قائلاً: "يسعدنا أن نواصل الحفاظ على تصنيفاتنا الائتمانية القوية، وهو ما يؤكد متانة مركزنا المالي، ونجاحنا في تنفيذ استراتيجيتنا التي توازن بين النمو المدروس والكفاءة التشغيلية العالية، وفي الواقع تأكيد موديز لتصنيفنا يعكس الثقة في قدرتنا على تحقيق ربحية مستقرة، ومواصلة تقديم خدمات مصرفية بكفاءة عالية".

وأضاف: "نحن نثمّن إشارة موديز إلى مرونة ملفنا التمويلي وامتيازنا القوي في قطاع التجزئة، وهو ما يمنحنا قدرة أكبر على التكيف مع المتغيرات في الأسواق المحلية والعالمية، كما نواصل الاستفادة من التحول الرقمي الذي حققناه بنجاح لتعزيز كفاءتنا وزيادة مستوى رضا عملائنا."

وأشار د. الشيبي إلى :"أن البنك يعمل باستمرار على تنويع محفظته التمويلية وزيادة جودتها بما يتماشى مع أفضل معايير إدارة المخاطر، كما يولي أهمية كبيرة لتعزيز استدامة النمو ومواكبة تطورات الأسواق المالية".

وختم قائلاً: "نحن واثقون من أن استراتيجيتنا المدعومة برؤية مجلس الإدارة، وتكاملنا مع الاقتصاد القطري القوي والذي يوفر مظلة آمنة لمختلف قطاعات الأعمال، ستواصل تمكيننا من تحقيق مؤشرات أداء متميزة، وتعزيز مكانتنا في القطاع المصرفي الإسلامي محلياً وإقليمياً".



Press Release

Date: 11 May 2025

QIIB Press Release

- Moody's affirms QIIB's credit rating at A2/Prime-1 with a stable outlook
- · Dr. Al-Shaibei: The rating reflects the strength of our financial position, sustained profitability, and high operational efficiency

Moody's Investors Service has reaffirmed QIIB's A2/Prime-1 credit rating with a stable outlook, recognising the Bank's sustained strong performance.

In its recent report on the Bank's rating, Moody's stated that the affirmation was driven by QIIB's strong profitability at the end of 2024, along with an exceptional operational efficiency ratio of 21.4%—a reflection of prudent resource management and effective return generation.

Moody's also noted QIIB's solid financial standing and flexible funding profile, supported by strong capital levels and robust liquidity. The Bank's position is further reinforced by the high potential of government support, if needed.

Moody's noted the bank's baa3 BCA affirmation also takes into account the bank's sound capital buffers, with a tangible common equity (TCE) to risk-weighted assets at 14.8% (as of December 2024) and high liquidity buffers with liquid assets to tangible banking assets at 28% as of December 2024.

It also captures QIIB's resilient funding profile, characterised by a retail focused franchise.

In its assessment, Moody's confirmed that the Bank's stable long-term outlook reflects a balance between expectations of continued profitability and strong capital and liquidity levels, against potential pressure on asset quality due to a non-performing financing ratio of 3.0% at the end of 2024.

Commenting on Moody's affirmation of the Bank's rating, Dr. Abdulbasit Ahmed Al-Shaibei, CEO of QIIB, stated: "We are pleased to maintain our strong credit ratings, which reflect the strength of our financial position and the effectiveness of our strategy that carefully balances measured growth and high operational efficiency. Moody's reaffirmation of our rating highlights the confidence in our ability to deliver stable profitability and continue providing banking services with a high level of efficiency".

"We value Moody's recognition of our flexible funding profile and strong position in the retail banking sector, which enhance our ability to adapt to shifts in both local and global markets. We also continue to benefit from the successful digital transformation we have achieved to boost our efficiency and further elevate customer satisfaction".

Dr. Al-Shaibei noted, "QIIB continuously works to diversify and enhance the quality of its financing portfolio in line with best practices in risk management. We are committed to driving sustainable growth and staying aligned with the evolving dynamics of financial markets".

He concluded: "We are confident that our strategy—guided by the vision of our Board of Directors and supported by our integration with Qatar's strong economy, which provides a stable environment for various business sectors—will continue to enable us to deliver outstanding performance and strengthen our position in the Islamic banking sector, both locally and regionally."